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Beste medeparochianen, 

broeders en zusters, 

 

In de eerste lezing hoorden wij vandaag 

hoe God Abraham op de proef stelt. 

God vraagt namelijk aan Abraham 

om zijn zoon Isaäc als brandoffer aan Hem op te dragen. 

Ik weet niet hoe het u vergaat? 

Maar ik denk dat dit mijlen ver  

van ons vandaan staat. 

 

Maar toch wil ik in mijn preek samen met u 

eens nadenken over het begrip: offer. 

Wat is een offer eigenlijk? 

Ik denk dat je zou kunnen spreken van 

positieve en negatieve offers. 

 

Laat ik beginnen met een voorbeeld 

van een negatief offer. 

Als je jong bent dan denk je misschien 

dat drank en drugs je een prachtige wereld kunnen geven. 

Nou, een beetje drank kan zeker plezier geven. 

Met drugs heb ik persoonlijk geen ervaring. 

Dat kwam in mijn jeugd nog maar pas op 

en ik was vooral met muziek bezig. 

Maar als je wat ouder en hopelijk verstandiger wordt 

dan weet je dat verslaving aan drank en drugs 

uiteindelijk alles in je leven kapot zal maken. 

Nou, dat zie ik als een soort negatief offer. 

Alles wat goed is wordt  

door drank en drugs van je afgenomen 

en het maakt uiteindelijk alles kapot. 

Een negatief offer. 

 

Maar er is ook een positief offer. 

Sportlui hebben er bijvoorbeeld bijna alles voor over 

om nog betere prestaties te kunnen leveren. 

U weet: ik heb meer met muziek! 
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En in de muziekwereld is het ook heerlijk om te zien 

hoe musici tot grote hoogten kunnen stijgen 

door zich helemaal toe te leggen op de muziek. 

Er alles voor over te hebben. 

 

Hoeveel uren is een musicus niet iedere dag 

met zijn instrument bezig? 

Met zijn viool, of piano of orgel? 

En hoeveel moet een zanger zich niet ontzeggen 

om zijn stem te sparen?  

Ik denk dat de koorleden van ons gastkoor Arcadelt 

daarover mee kunnen praten. 

Maar dat is voor mij een voorbeeld  

van een positief offer. 

Alles opgeven om dat ene doel te bereiken: 

de muziek nog beter te kunnen uitvoeren. 

Een positief offer. 

 

Als ik nu kijk naar de eerste lezing, 

dan kan ik mij zo voorstellen, 

dat Abraham zich afvroeg: 

Is dat offer dat God van mij vraagt 

nu een positief of een negatief offer? 

En het wonderlijke is nu  

dat Abraham ergens aanvoelde: 

God zal mij niet iets negatiefs vragen. 

Abraham kende God inmiddels goed genoeg 

om te kunnen aanvoelen: 

God is een God van leven  

en niet een God van dood en vernietiging. 

 

En als je heel goed naar deze lezing kijkt 

kun je daar sporen van terug vinden. 

Ik wil u daar twee voorbeelden van geven. 

Helaas zijn die regels in onze lezing van vandaag weggelaten. 

Maar ik wil ze u toch graag noemen. 
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Allereerst: Abraham gaat dus met zijn zoon Isaäc 

op weg. 

En bij hen zijn ook nog twee knechten en een ezeltje. 

En dan op een gegeven moment zegt Abraham 

tegen die twee knechten: 

'Mijn zoon en ik gaan nu alleen verder 

om God te aanbidden. 

Blijven jullie nou hier op ons wachten, 

-en dan komt het,- 

totdat 'wij' terugkeren.' 

Hoort u het? 

'Wij'! 

Blijkbaar voelt Abraham aan 

dat hij samen met zijn zoontje Isaäc zal terugkeren. 

Niet alleen dus,  

maar samen met zijn zoon. 

Dat is het geloof dat Abraham 

blijkbaar in God had. 

Daarom noem ik het een positief offer. 

 

En dan het tweede voorbeeld. 

Abraham en zijn zoon Isaäc lopen dan alleen verder. 

En dan stelt Isaäc de dramatische vraag! 

Het gaat je bijna door merg en been! 

'Vader, we hebben vuur en hout 

maar waar is het lam ten brandoffer?' 

En dan geeft Abraham dat magistrale 

geloofsantwoord: 

'God zal Zichzelf voorzien van een lam ten brandoffer.' 

Wat een magistraal antwoord. 

Abraham vertrouwde op God, 

de God die leven geeft, 

en niet de God die wil doden of vernietigen. 

 

En inderdaad, op het aller, allerlaatste moment, 

als Abraham al klaar staat met zijn mes, 

-je durft er bijna niet naar te kijken,- 
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dan spreekt God het verlossende woord: 

'Abraham, Abraham, 

raak de jongen met geen vinger aan 

en doe hem niets. 

Ik weet nu dat gij God vreest 

want gij het Mij uw enige zoon niet willen onthouden!' 

 

En inderdaad is daar dan een bokje, 

dat vast zit met zijn horens in het struikgewas 

en dat Abraham kan offeren in plaats van zijn zoon. 

God Zelf zal erin voorzien. 

Daarom noem ik dit een positief offer. 

Wel ongelofelijk spannend. 

Ik denk niet dat God zoiets van ons zou vragen. 

Maar Abraham is dan ook  

'de vader' van alle gelovigen. 

 

Maar ik hoop dat u met dit verhaal 

enigszins het verschil kunt aanvoelen 

tussen een positief en een negatief offer. 

En dat God alleen maar positieve offers vraagt! 

 

En zo is het Kruisoffer van Jezus Christus, 

Goede Vrijdag, ook een positief offer. 

Wij zijn daar wel al een beetje aan gewend. 

Want wij weten dat drie dagen na Goede Vrijdag 

Pasen komt. 

De verrijzenis van Jezus Christus. 

Daarom ervaren wij een afbeelding van Christus 

aan het kruis toch ook altijd als iets heel moois. 

Om even een aria uit Bachs Mattheüs Passion te noemen: 

'Aus Liebe will mein Heiland sterben.' 

'Uit liefde wil mijn Heiland sterven.' 

Dat is dus geen negatief offer, 

maar dat is bovenal uit 'Liefde'. 

 

 



2e zondag vasten 2024 

'Een offer, positief of negatief?' 

 5 

 

Maar voor de leerlingen was dat natuurlijk 

absoluut nog onbekend. 

En daarom laat God in het evangelie van vandaag 

de leerlingen alvast een beeld zien 

van zijn Zoon Jezus Christus, 

hoe Hij eruit zal zien 

na Goede Vrijdag. 

De gedaanteverandering van Jezus Christus 

boven op die hoge berg. 

Met een glanzend wit kleed. 

Dat moet iets prachtigs zijn geweest. 

In ieder geval waren de drie leerlingen 

diep onder de inruk. 

Maar het was dus even al vast  

een voorproefje van Pasen! 

Het is alsof God hun al duidelijk wil maken: 

Het kruisoffer van mijn Zoon Jezus Christus 

zal een positief offer zijn. 

 

Tot slot,  

weet, dat wanneer God iets van ons vraagt, 

-het zal niet zo'n groot offer zijn als bij Abraham, 

maar misschien wel een klein offertje, 

of misschien toch ook wat groter,- 

maar weet dan, dat het doel van God  

altijd een positief offer is 

en nooit een negatief offer. 

 

 

  

 

 

   

  
 


